
»محمدرضا  اقتصادی -  گروه 
مــدرس خیابانــی«، در دیــدار بــا 
مدیرعامل منطقه ویژه پارس جنوبی، 
گفت: کشــتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران آماده تعامل و همکاری با منطقه 
ویژه پــارس جنوبی جهت راه اندازی 
خط کشتیرانی عسلویه- کیش است تا 

از این طریق، راه اندازی خط مسافری 
در این منطقه را به ثمر برساند.

وی با اشاره به راهبرد کشتیرانی 
جمهوری اســلامی ایران در استفاده 
از ســوخت کم ســولفور داخلی به 
جهــت رعایــت کنوانســیون های 
بین المللی خاطرنشــان کرد: با توجه 

به نیاز شناورهای کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران به سوخت کم سولفور از 
یک سو و هزینۀ بالای انتقال سوخت از 
پالایشگاه شازند اراک به مناطق جنوبی 
کشور، تقاضای ساخت و یا راه اندازی 
پالایشــگاه هایی در منطقه عسلویه را 
داریم تا از طریق آن ها بتوانیم سوخت 

مورد نیاز شــناورهای خود در مناطق 
جنوبی کشور را تأمین کنیم.

مدرس خیابانی گفت: کشتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران سالانه خریدار 
سوخت تولیدی شرکت های داخلی 
اســت و به این جهت بخش عمده ای 
از نیاز خود را از داخل کشــور تامین 

می نماید.
اســدی، مدیرعامل منطقه ویژه 
پارس جنوبــی با اشــاره به حضور 
پررنگ کشتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران در منطقه عســلویه خواســتار 
برقــراری ارتباط مســتقیم با تمامی 
شرکت های پتروشیمی فعال در منطقه 
به جهت حمــل بار صادراتی آن ها به 

سمت کشورهای مقصد شد.
وی در پاســخ به پیشنهاد مطرح 
شده از ســوی مدیرعامل کشتیرانی 
جمهوری اســلامی ایــران مبنی بر 
برقراری خط مســافری در عسلویه، 

آمادگــی جهت چارتر شــناورهای 
اختصاص شــده به این مسیر را اعلام 

کرد.
اســدی برقراری خط کشتیرانی 
میان کیش- عســلویه را بســیار مهم 
تلقی و تصریح کــرد: این کار به نفع 
مدیران، پرســنل، خانواده های آن ها و 
تمامــی فعالان مســتقر در این منطقه 
اســت؛ ضمن اینکه جام جهانی قطر 
نیز فرصت بی نظیری است که بتوان از 
این خط به بهترین شکل بهره برداری 

نمود.
وی افــزود: آنگونه که در اخبار 
اعلام می شود، ظرفیت تمامی پروازها 
به ســمت قطر تکمیل بوده و قیمت 
پرواز نیز بســیار بالا اســت، بنابراین 
اگر امکان تردد با کشــتی فراهم شود، 
به طور قطع ضمن اســتقبال، فرصت 
مناسبی برای کســب درآمد و ایجاد 

رضایت مندی مشتریان است.

اقتصادی 6

گروه اقتصادی - با وجود سه هزار سال قدمت تولید زعفران و سهم 
۸۰ درصدی در دنیا، آخرین آمار ها سهم ایران در بازار جهانی این محصول 

را ۵ درصد گزارش کرده است.
 ۹۲ تــا ۹۵ درصــد زعفران دنیا در ایران تولید می شــود در حالی که 
به ســبب بی توجهی به سیاست اســتفاده از فرآورش زعفران  و صادرات 
محصولات فرآورده این محصول تنها ۵ درصد از بازار جهانی در دســت 
ایران است.آقای غلامرضا میری نائب رئیس شورای ملی زعفران گفت: با 
توجه به آنکه ۹۲ تا ۹۳ درصد تولید زعفران را عهده دار هســتیم؛ بنابراین 
مدیریت زعفران در بازارهای جهانی مستلزم سرمایه گذاری جدید و ثبات 
اقتصادی اســت.به گفته او، با وجود هزینه کار تحقیقاتی ســرمایه گذاران 
حاضر به پذیرفتن ریســک آن نیســتند که براین اســاس در شرایط ثبات 
اقتصادی باید به ســمت و سوی صنایع تبدیلی رفت.نائب رئیس شورای 
ملی زعفران گفت: در شــرایط کنونی ارز آوری حاصل از صادرات  ۳۲۰ 
میلیون دلار اســت، درحالی که با صادرات فرآورده های زعفران ارزآوری 
افزایش خواهد یافت.آقای علی حسینی عضو شورای ملی زعفران گفت: 
هم اکنون در سیاست واردات زعفران ایران به چین، بزرگترین تولیدکننده 
در تعیین سیاست ها نقشی ندارد.حسینی می گوید: با وجود نبود استراتژی 
و اســتاندارد واحد برای زعفران همچنان ســرگرم سیاست خام فروشی 
هستیم و تنها شعار بزرگترین تولیدکننده را می دهیم.گرچه بی توجهی به 
شناســنامه دار کردن زعفران شــاه کلید نیست، اما یکی از راه های توسعه 
صادرات اســت که متاســفانه اجرای آن از ۱۰ سال گذشته تاکنون مغفول 
مانده است.  به گفته حسینی، بیش از ۷۵ درصد زعفران کاران کمتر از یک 
هکتار زعفران کاری دارند که با استراتژی مناسب می توان به خام فروشی 
و تجارت پایان داد. آقای قاســم پیشــه ور رئیس نظام صنفی کشاورزی و 
منابع طبیعی گفت: علی رغم آنکه در تولید محصولات کشاورزی شرایط 
مســاعدی داریم، اما در بحث فرآوری و تجارت ضعیف هســتیم.به گفته 
او، با توجه به مشکلات فرآوری محصولات استراتژیکی همچون زعفران 
ناشــی از کمبود صنایع تبدیلی نیاز است که تشکل های صنفی وارد مدار 
شــوند و کارهای بســته بندی را انجام دهند تا صادرات به صورت خام و 
فله انجام نشــود. پیشه ور می گوید: با وجود فقدان تشکل های بازرگانی، 
کشاورزان برای دســتیابی سریع الوصول به نقدینگی ناشی از هزینه های 
بالای تولید و بدهی های معوق چاره ای جز خام فروشــی ندارند. رئیس 
نظام صنفی کشــاورزی و منابع طبیعی گفت: با واگذاری قانون انتزاع می 
توان انتظار داشــت که بازرگانی در واردات و صادرات دیده شود  چرا که 
برای حل مســائل تولید و افزایــش ارزاوری توجه به این موضوع باید در 

دستور کار قرار گیرد.

زعفران ایرانی از بازارهای جهانی جا مانده!

کشــتیرانی جمهوری اســامی ایران ســالانه خریدار سوخت تولیدی شــرکت های داخلی 
اســت و بــه این جهــت بخش عمــده ای از نیاز خــود را از داخل کشــور تامیــن می نماید.

آمادگی کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران برای راه اندازی خط 

عسلویه-کیش
نائب رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران از آمادگی این ناوگان 

برای راه اندازی خط کشتیرانی عسلویه- کیش خبر داد.

 

گــروه اقتصادی - رییس ســازمان 
هواپیمایی کشور گفت: امکان توسعه طرفیت 
پروازی ایران - قطر با عاملیت ایرلاین های ۲ 

کشور روزانه تا ۲۰۰ پرواز وجود دارد.
محمــد محمدی بخش در نشســت 
بررسی توانمندیها و برنامه ریزی های ایران 
برای پشــتیبانی از جام جهانی اظهار داشت: 
هم اکنون روزانه ۷۲ پرواز شامل ۳۶ پرواز از 
ســوی ایران و ۳۶ پرواز از سوی قطر برقرار 
است که در صدد هســتیم این طرفیت را با 
همکاری مشترک با دولت قطر افزایش دهیم.

وی افزود: هم اکنون طرفیت توســعه 
این پروازها از مبدا فرودگاه های بین المللی 
موجود در اســتان های هرمــزگان، تهران، 

مشهد، بوشهر، اصفهان، شیراز، خوزستان و 
جزیره کیش روزانه تــا ۱۰۰ پرواز از طرف 

ایران و ۱۰۰ پرواز از طرف قطر وجود دارد.
محمدی بخش یادآور شــد: همچنین 
علاوه بر هواپیماهای مسافری ایران قابلیت 
بکارگیری ۱۱ فروند هواپیمای پهن پیکر برای 
حمل و جابجایی انواع بار از مبدا ایران و تمام 
نقاط جهان به کشور قطر را دارد و انتطار می 
رود در نشســت های مشترک با طرف های 
قطری این موارد پیشنهاد و به تصویب برسد.
وی اضافــه کرد: بــرای بهره گیری از 
فرصت هــای جام جهانی امــکان جدب 
حداکثری گردشــگران علاقه مند تماشای 
مســابقه های جــام جهانی کشــورهای 

مختلف از جمله عراق، افعانستان، روسیه و 
تاجیکســتان  در ایران وجود دارد. روزهای 
یکشنبه و دوشنبه ۲۱ و ۲۲ فروردین ماه رستم 
قاســمی وزیر راه و شهرســازی جمهوری 
اســلامی ایران و جاسم بن سیف السلیطی 
وزیــر حمل و نقل و ارتباطات دولت قطر با 
حضور در جزیره کیش دیدارهای دوجانبه 
باهم خواهند داشت. این سفر در پی دستور 
ویژه آیت الله  رئیسی  رییس جمهور کشورمان 
برای بهره گیری از ظرفیت گردشگری جام 
جهانی قطر و همچنین پیگیری دیدار وزیر راه 
و شهر سازی کشورمان با وزیر حمل و نقل و 
ارتباطات دولت قطر در جریان سفر آیت الله 
رییسی به کشور قطر برنامه ریزی شده است.

این وزرا در خصوص پشــتیبانی ایران 
از برگزاری جام جهانی ۲۰۲۲ قطر از جمله 
راه اندازی خطوط منظم کشتیرانی بین بنادر 
۲ کشور و توافق برای استفاده بیشتر خطوط 
هوایی تجاری قطر از آســمان ایران دیدار، 
گفت و گو خواهند داشت و تفاهمنامه هایی 
نیز امضا خواهند کرد. بازدید از برخی جاذبه 
های گردشگری و زیرساخت های حمل و 
نقل کیش از دیگر برنامه های این وزرا از سفر 

به جزیره کیش است. 
جاســم بن سیف السلیطی وزیر حمل 
و نقل و ارتباطات دولت قطر ظهر یکشــنبه 
- ۲۱ فروردیــن - وارد جزیــره کیش می 
شــود. آبان ماه امسال قطر میزبان مسابقات 

جام جهانی فوتبال است با توجه به نزدیکی 
کیش به این کشــور استفاده از این فرصت از 
بهمن ماه ســال ۱۳۹۹ در دستور کار سازمان 
منطقه آزاد کیش قرار گرفته و در این راســتا 
مقرر شــده ۵۲۰ میلیارد ریال برای توســعه 
زیرســاخت های ورزشــی جزیره کیش از 
جلمه استانداردسازی ۲ زمین چمن و احداث 
سه زمین دیگر تا مرداد ماه امسال هزینه شود. 
همچنین این جزیــره برای بهره گیری 
از جــام جهانی ۲۰۲۲ قطــر دارای ظرفیت 
هایــی همچون ۵۲ هتل بــا ۱۹ هزار تخت، 
یــک فرودگاه بین المللی با ظرفیت پذیرش 
حدود ۲ میلیون مســافر در سال، بندرگاه به 
وســعت ۱۱۰ هکتار با امکان ارایه خدمات 

مختلف مسافری و باری با اسکله با ظرفیت 
پذیرش شناورهای ۱۲ هزار تنی است. فاصله 
جزیره کیش تا قطر ۲۷۰ کیلومتر اســت که 
مدت زمان مســافرت از این جزیره به دوحه 
با هواپیما حدود ۴۰ دقیقه و با کشــتی پنج تا 

۶ ســاعت است. جزیره کیش با ۹۲ کیلومتر 
مربع مســاحت و ۴۲ هــزار نفر جمعیت از 
توابع شهرســتان بندر لنگه استان هرمزگان 
بــوده در آب های نیلگون خلیج فارس واقع 

شده است.

گروه اقتصادی -کشمکش بین 
دو صندوق توســعه ملی و تثبیت بازار 
سرمایه بر سر واریز منابع همچنان ادامه 
دارد و درحالی که صندوق توسعه ملی 
تاکیــد دارد که مبلغ طبق مصوبه واریز 
خواهد شــد، صندوق توسعه و تثبیت 
اعلام کرده است که برای دریافت پول 
یکی از بندهــای مصوبه باید اصلاح 

شود.
ســرآغاز ماجــرای تزریق یک 
درصد از منابع صندوق توسعه ملی به 
صندوق توسعه و تثبیت بازار سرمایه 
برای حمایت از این بازار ســال ۱۳۹۹ 
بود که از همــان زمان نیز چالش های 

بسیاری را در پی داشت. این چالش ها 
درمورد زمان، نحوه و نوع ارز بود که این 
دو صندوق بر سر این مسائل کج دار و 
مریز با یکدیگر کنار امدند اما سال جدید 
یک چالش جدید را هم به همراه داشت. 
در این راســتا در ابتدا بورسی ها اعلام 
کردند که صندوق توســعه ملی مبالغ 
مورد نظر را واریز نکرده است، پس از 
ان صندوق توســعه ملی اعلام کرد که 
بورســی ها قرارداد را امضا نکرده اند و 
بورســی ها نیز در جواب اعلام کردند 
کــه اگر قرارداد منصفانه باشــد، امضا 

خواهیم کرد.
رئیــس جمهــور و وزیــر 

اقتصاد در جریان بودند
بورســی ها میگویند قراردادی 
که صندوق توســعه ملــی بگوید اگر 
توانستیم مطالباتمان را از شخص ثالث 
وصول کنیم، سهم شما را خواهیم داد، 
علــی القاعده محلی از اعراب نخواهد 
داشت. در آن سوی ماجرا اما صندوق 
توسعه ملی اعلام کرده است که شرایط 
پرداخت منابع به بورس با توافق طرفین 
و  البتــه طبق مصوبه هیات امنا بوده که 
در آن رئیس جمهور و البته وزیر اقتصاد 

حضور داشته اند.
 طبق اعــلام صندوق توســعه 
ملی در جلســه مشترک تاریخ ۲۵ دی 
۱۴۰۰ بیــن مهدی غضنفری - رئیس 
هیــأت عامل صندوق توســعه ملی و 
مجید عشقی - رئیس سازمان بورس، 
در بخشــی از توافق نامه مشترک امضا 
شــده آمده است که "صندوق توسعه 
ملی نســبت به سپرده گذاری ریالی تا 
ســقف ۵۱۰ میلیون دلار از محل منابع 
بازگشتی ســپرده های ریالی صندوق 
نزد بانک ها و وصول مطالبات صندوق 
از ســازمان امور مالیاتی و پس از کسر 
مبالغ پرداختی قبلی به صندوق تثبیت، 
به صورت ماهانه تا ســقف پنج هزار 

میلیارد ریال طبــق ضوابط و مقررات 
صندوق توسعه ملی، در صندوق تثبیت 

بازار سرمایه اقدام کند. "
این در حالی اســت که موضوع 
مطرح شــده در آخرین جلسه هیأت 
امنای صندوق توســعه ملی که یکی 
از اعضــا آن هم وزیــر امور اقتصادی 
و دارایی اســت، تصویب شد. بر این 
اســاس پرداختی های صندوق توسعه 
ملی به صندوق تثبیت بازار سرمایه از 
این قرار است  ۱۰۰۰ میلیارد تومان در 
۲۰ آبــان ۱۳۹۹،   ۵۰ میلیون دلار در۲۶ 
اردیبهشت ۱۴۰۰ و  ۶۵۰ میلیارد تومان 
در ۳۰ دی مــاه ۱۴۰۰ پرداخت شــده 
است. صندوق توسعه ملی تاکید کرده 
که صندوق تثبیت بازار سرمایه با توجه 
بــه دریافت مبلغ ۵۰ میلیــون دلار در 
اردیبهشت ۱۴۰۰ هنوز قرارداد مربوط 

به این دریافتی را امضا نکرده است.
یــک بند در قرارداد ســبب 
شده تا مفاد پیش نویس از سوی 

صندوق تثبیت نهایی نباشد
در آن ســوی ماجــرا امیرمهدی 
صبائی رئیس هیــأت عامل صندوق 

تثبیت به پایگاه خبری بازار ســرمایه 
اعلام کرده اســت که آخرین دریافتی 
صندوق تثبیت بازارسرمایه از صندوق 
توســعه ملی بــه مبلــغ ۶۵۰ میلیارد 
تومان مربوط بــه اواخر دی ماه ۱۴۰۰ 
می شــود، در واقع می توان گفت این 
پرداخت نیــز پس از یک وقفه حدوداً 
هشــت ماهه صورت پذیرفت. مطابق 
تصمیمات اعضاء هیئت امنا صندوق 
توســعه ملی در اواخر دی ماه قرار بود 
هرماه مبلغ ۶۵۰ میلیارد تومان از سوی 
صندوق ملی به منظور سپرده گذاری به 
صندوق تثبیت بازارسرمایه واریز شود، 
کــه اجرای این اقدام در راســتای ماده 
۲۸ قانون رفع موانع تولید، اساسنامه و 
مصوبات شورای هماهنگی اقتصادی 

دولت است.
رئیس هیأت عامل صندوق تثبیت 
تصریح کرد: برای ادامه این پرداخت ها 
لازم بــود به طور مجدد یک قراردادی 
میان صندوق توســعه ملی و صندوق 
تثبیت بازارسرمایه منعقد شود، تا این 
پرداخت ها با شــفافیت بیشتری انجام 
پذیرد به همین خاطر صندوق توسعه 

ملــی پیش نویس قرارداد را تنظیم کرد 
و آن را بــه صورت رســمی در اختیار 
صندوق تثبیت قرار داد. صندوق تثبیت 
نیز پس از بررسی های مختلف از منظر 
حقوقی، پیشنهادات خود را به صورت 
رسمی در خصوص پیش نویس قرارداد 

به صندوق توسعه ملی اعلام کرد.
او تاکید کرد: صندوق توسعه ملی 
بخشی از این پیشنهادات ارسالی را در 
نسخه دوم پیش نویس قرارداد اعمال 
کرد و آن را مجدداً به طور رسمی برای 
ما فرستاد، اکنون وجود یک بند در این 
قرارداد ســبب شده تا مفاد پیش نویس 
قرارداد از سوی صندوق تثبیت نهایی 
نباشــد. طبق مصوبات دولت و اعضا 
هیئت امناء صندوق توسعه ملی، قرار 
بود مبلغی معــادل ریالی ۵۱۰ میلیارد 
دلار در صندوق تثبیت بازارســرمایه 
سپرده گذاری شــود، که تا کنون فقط 
بخشــی از آن به مبلغ ۲ هــزار و ۶۸۴ 

میلیارد تومان واریز شده است.
قــرادادی کــه قــرار بود 
دوجانبه باشد با حضور شخص 
ثالث یعنی سازمان مالیاتی سه 

جانبه می شود
صبائی بیان کرد: در قراردادی که 
توسط صندوق توسعه ملی تنظیم شده 
موضوع حائز اهمیت مربوط به بدهی 
سازمان امورمالیاتی به صندوق توسعه 
ملی می شود زیرا صندوق توسعه ملی 
پرداخــت ۵ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان 
از مبلــغ ۵۱۰ میلیــارد دلار را منوط به 
دریافت این بدهی کرده اســت.  اینکه 
صندوق توسعه ملی به چه نحوی و از 
چه محلی می خواهد در صندوق تثبیت 
ســپرده گذاری کند یک موضوع کاملًا 
درون ســازمانی است و صندوق ثبیت 
در چنین جایگاهی نیست که قراردادی 
را امضــا کند که پرداخت بخشــی از 
مبلــغ مذکور در این قــراداد منوط به 
انجام تعهد ســازمان امورمالیاتی یعنی 
پرداخت بدهی خود به صندوق توسعه 

ملی شود.
رئیس هیأت عامل صندوق تثبیت 
تاکید کرد: قرادادی که قرار بود دوجانبه 
باشد حال با حضور شخص ثالث یعنی 
سازمان مالیاتی سه جانبه می شود این 
مسئله در حالی که در اساسنامه صندوق 

تثبیت، شــورای هماهنگی اقتصادی 
دولت و ماده ۲۸ قانون رفع موانع تولید 
هیچ گونه اسمی از این سازمان به عنوان 
تامین کننده منبع مالی مســتقیم برای 
صندوق توسعه تثبیت درج نشده است. 
اکنون مفاد قرارداد از ســوی صندوق 
توسعه ملی به نحوی تنظیم شده که اگر 
صنــدوق تثبیت آن را امضاء کند بدین 
معناست که پذیرفته که حدود ۵ هزار 
و۲۰۰ میلیــارد تومــان را از مبلغ ۵۱۰ 
میلیــارد دلار منوط به پرداخت بدهی 
سازمان امور مالیاتی به صندوق توسعه 
ملی می شــود.  از آنجایی که صندوق 
تثبیت مطایق قوانین در چنین جایگاهی 
قرار ندارد به همین خاطر درخواست 
دادیم که این بنــد از قرارداد اصلاح یا 
حذف شود که صندوق توسعه ملی تا 

کنون با آن موافقت نکرده است.
بنابرایــن درحالی کــه صندوق 
توســعه ملی ادعا کرده است که رئیس 
سازمان بورس در جریان پرداخت مبلغ 
مورد نظر از محل بدهی های ســازمان 
امور مالیاتی بوده اســت، بورســی ها 
خواهان اصلاح این بند هستند و رسما 
اعلام کرده اند تا این بند اصلاح نشود، 

قرارداد را امضا نخواهیم کرد.

امکان توسعه ظرفیت پروازی مسیر ایران - قطر روزانه تا ۲۰۰ پرواز وجود دارد
رییس سازمان هواپیمایی کشور:

یک بند دردسر ساز و کشمکش دو صندوق!

گروه اقتصــادی - معاون وزیر 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی، توجه 
ویژه به توســعه آموزش های مهارتی 
و کارآفرینــی در اقتصــاد دانش بنیان 
را ضرورت امروز کشــور برشــمرده 
و می گویــد: امروز از۱۰ شــرکت اول 
ثروتمند جهان، حداقل ۹ شــرکت به 
طور مستقیم با نوآوری و فناوری های 
دانش بنیان عجین هســتند و از آغاز با 

طرح های دانش بنیان همراه بودند.
ســال ۱۴۰۱ از سوی مقام معظم 
رهبری با نام"تولید، دانش بنیان ، اشتغال 
آفرین" نامگذاری شــده است. بر این 
اساس استفاده از ظرفیتهای شرکتهای 
دانش بنیان به عنوان شــرکتهایی نوپا و 
با ارزش افزوده بالا در دســتور کار قرار 
گرفته و ضرورت ایجاد اشتغال دانش 
بنیان و تولید مبتنی بر دانش از ســوی 
کارشناسان مورد تاکید واقع شده است.

به اعتقــاد کارشناســان، اقتصاد 
دانش بنیان می تواند کلید پیشــرفت و 
شــکوفایی اقتصاد ایران در قرن جدید 
باشــد و بستر مناســبی برای فعالیت 
شرکت های دانش بنیان در سال ۱۴۰۱ 

فراهم کند.
در همین راســتا، غلامحســین 
حســینی نیا - معاون وزیر کار و رئیس 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای ضمن 
اشاره به نامگذاری سال ۱۴۰۱ از سوی 
مقــام معظم رهبری، عمــده رویکرد 
کسب و کارهای دانش بنیان را تولیدی، 
تجاری، Hi - Tec و ارزش افزا عنوان 
کــرده و می گوید: کســب و کارهای 
دانــش بنیان برای راه انــدازی نیازمند 
دانــش و مهارت تخصصی بهره گیری 
از فناوری های نوین برای خلق ارزش 
افزوده، بهبود بهــره وری ملی، ارتقای 
کیفیــت محصولات و خدمات عرضه 

شده به بازار هستند.
به گفته وی، امروزه از ۱۰ شرکت 
اول ثروتمند جهان، حداقل ۹ شرکت به 
طور مستقیم با نوآوری و فناوری های 
دانش بنیان عجین هســتند و همه آن ها 
از همان آغــاز با طرح های دانش بنیان 

همراه بودند.
معــاون وزیر کار مــی افزاید:در 
شــرکت های دانش بنیــان، موضوع 
خلاقیت، نــوآوری دانش، کارآفرینی 
و مهارت، نقــش مهمی ایفا می کند و 
این بدان معنی است که باید گستره هم 
افزایی اکوسیستم آموزش و کارآفرینی 
در جامعــه به وجود آید تا پشــتیبان و 
تســهیل کننده ایجاد و افزایش اشتغال، 

افزایــش ســطح دســتمزد و درآمد و 
افزایش میزان سرمایه گذاری باشد. 

حســینی نیا معتقد اســت هرچه  
بنگاه هــای اقتصادی دانــش بنیان از 
مهارت افزایی در ساختار منابع انسانی 
خود بیشتر استفاده کنند، برارزش آن ها 
افزوده شده و چرخه تکامل یافته تری از 

بالندگی ایجاد می شود.
در حال حاضر ســازمان آموزش 
فنی وحرفه ای کشــور بــا عزم جدی، 
مســئولیت مهم مهارت آمــوزی افراد 
را با اســتفاده از ظرفیت های ســخت 
افزاری )بهره گیری از ماشــین آلات و 
تجهیزات پیشرفته درمراکز آموزش فنی 
و حرفــه ای(، ظرفیت های نرم افزاری 

)رویکردهای نوین هیبریدی آموزش 
های مهارتی و کارآفرینی( و مغز افزاری 
)منابع انســانی توانمند در حوزه های 
کوچینــگ، منتورینــگ و مربیــان و 
کارشناســان فنی و مهندسی( برعهده 
دارد کــه با هم افزایی ســایر نهادهای 
تاثیرگذار دراکوسیســتم کارآفرینی و 
مهارت، تحقق شعار "تولید، دانش بنیان 
و اشــتغال آفرین" را با هدف افزایش 
تولید ناخالص ملی، رشــد اقتصادی، 
رشــد بهره وری ملی و ارزش افزوده 
میســر می سازد. شــرکت های دانش 
بنیان اگرچه نوپا هستند اما توانسته اند 
در عرصه های مختلفی همچون هوش 
مصنوعی، فناوری زیســتی، فناوری 

اطلاعــات، فناوری هــای نانو و تولید 
مــواد غذایی و کشــاورزی فعالیت ها 
و دســتاوردهای خوبی از خود نشان 
بدهند؛ از این رو انتظار می رود با توجه 
به نامگذاری شعار سال از پتانسیل های 
این مجموعه ها در تولید و اشتغال بیش 
از پیش اســتفاده شــود و اشتغالزایی و 
تولیــد مبتنی بر مهارت و دانش روز در 

واحدها گسترش یابد.

گروه اقتصــادی - مدیرعامل 
شرکت عمران شــهرهای جدید ایران 
از اقســاط ۴ میلیون تومانی تسهیلات 
واحدهــای نهضت ملی مســکن طی 

دوره بازپرداخت ۲۰ ساله خبر داد.
علیرضــا جعفری معــاون وزیر 
راه و شهرســازی و مدیرعامل شرکت 
عمران شــهرهای جدید با حضور در 
برنامه گفتگوی ویژه خبری به تشریح 

سیاســت ها و اقدامات صورت گرفته 
در طرح نهضت ملی مسکن در کشور 

پرداخت.
جعفــری در ابتــدا تعــداد کل 
متقاضیان این طرح را بالغ بر ۵ میلیون و 
۴۲۰ هزار نفر اعلام کرده و گفت: از این 
تعداد تا کنون تعداد ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار 
نفر با توجه به شرایط اعمال شده مورد 
تأییــد قرار گرفته اند که پس از پالایش 

نهایی پیامک های افتتاح حساب و واریز 
وجه اولیه برای آنها ارســال شده است؛ 
نکته مهم آن است که اگر متقاضیان پس 
از ارســال سه دوره پیامک تا یک ماه و 
نیم اقدام به افتتاح حساب و واریز وجه 

نکنند از سامانه حذف خواهند شد.
معاون وزیر راه و شهرســازی در 
ادامه میزان واریزی وجه اولیه متقاضیان 
در طــرح نهضت ملی مســکن را ۴۰ 
میلیون تومان اعلام کرد و افزود: عملیات 
اجرایی پروژه ها پس از واریز این وجه 
و کمک تســهیلات در نظرگرفته شده 
)در تهران ۴۵۰ میلیون تومان، در کلان 
شــهرهای اطراف تهران و کلانشهرها 
های اصلی و مادر ۴۰۰ میلیون تومان و 
مراکز استان ها ۳۵۰ میلیون تومان( آغاز 

خواهد شــد؛ در این راستا تلاش داریم 
با مدیریت بحث زنجیره تولید مصالح 
ساختمانی با کیفیت، قیمت تمام شده 
واحدها را به حداقل رسانده و با همین 
میزان تسهیلات و وجه اولیه واحدهای 
مســکونی با متراژ ۷۵ تــا ۱۱۰ متر را 

احداث و به متقاضیان تحویل دهیم.
این مقام مسئول از پرداخت اقساط 
بلنــد مدت ماهیانه ۳ تا ۴ میلیون تومان 
طی مدت ۲۰ ساله در این طرح خبر داد 
و گفت: طبق سیاست اولیه وزارت راه 
و شهرسازی و به حداقل رساندن هزینه 
ســاخت واحدها تلاش بــود تا هزینه 
زمین از قیمت واحدها حذف شــود؛ 
این درحالی اســت که برخی از اراضی 
خارج از محدوده و الحاقی نیاز به آماده 

سازی در ابعاد زیربنایی و روبنایی دارند 
که کمی حائز ملاحظه خواهد بود.

به گفته وی هــدف ما در اجرای 
این طرح صرفاً مســکن سازی نبوده و 
نیازهای ســاکنین در ابعاد گوناگون مد 
نظر ما خواهد بود و قطعاً نادیده گرفتن 
این مســئله در طرح های پیشین باعث 
بروز مشــکلات متعددی در این حوزه 

بوده است.
مدیرعامــل شــرکت عمــران 
شــهرهای جدید در ادامه سخنان خود 
تأکید کرد: تکلیف دولت در زمینه تولید 
مسکن و حمایت از اقشار کم درآمد آن 
است تا با برنامه ریزی های انجام شده 
ظرفیت تأمین مسکن برای دهک های 
مختلف را فراهم کــرده و با مدیریت 

هزینه و زمین قیمت تمام شده مسکن 
را به حداقل برســاند. در این راســتا از 
سازندگان محترم درخواست داریم با 
صنعتی سازی و از استفاده از تکنولوژی 
و فناوری هــای نوین ضمــن ارتقای 
کیفیت و ســرمت ساخت پروژه ها در 

این زمینه به ما کمک کنند.
وی در پایــان با تأکید بر این که در 
اجرای این طرح قطعاً هیچ ســازنده ای 
نباید متضرر شــود گفت: در برخی از 
نقاط کشــور به دلیل بعد تأمین مصالح 
نیــاز به ضرایب جبرانــی دارد که این 
موضوع در شورای برنامه ریزی استان ها 
اختیار داده شده که ضریب جبرانی برای 
بحث مسافت در راستای تأمین مصالح 

را داشته باشند.

معاون وزیر کار عنوان کرد:

تمرکز شرکتهای ثروتمند جهان بر فناوری های دانش بنیان

مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید ایران اعلام کرد؛

اقساط ۴ میلیون تومانی نهضت ملی مسکن در مدت زمان ۲۰ ساله
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